
Verslag CDA BSV ZH-conferentie ‘Waterveiligheid en Omgevingswet’ 
 
‘Een leuke interactieve bijeenkomst met een serieuze ondertoon’, zo typeerde dagvoorzitter Leo 
van Gelder de conferentie ‘Waterveiligheid en Omgevingswet’, die op vrijdag 16 september werd 
georganiseerd door de CDA Bestuurdersvereniging Zuid-Holland. Waar waterveiligheid vroeger 
exclusief het terrein voor de hoogheemraad was, wordt dit nu meer en meer integraal getrokken 
met andere beleidsterreinen. Aanleiding dus voor de BSV Zuid-Holland om een conferentie aan 
dit onderwerp te wijden. Nieuwe technische ontwikkelingen, klimaatverandering, nieuwe regels 
en bijgestelde normeringen geven dat we op het gebied van waterveiligheid continu in 
ontwikkelingen moeten blijven. 
 
Na de opening van Leo van Gelder, werden de ruim 35 aanwezigen welkom geheten in het 
gebouw van Hoogheemraadschap Schieland en Krimpenerwaard door hoogheemraad Dorenda 
Gerts. Met een prachtig uitzicht over de Maas en vele beroemde Rotterdamse gebouwen, trapte 
Tweede Kamerlid Jaco Geurts als eerste spreker af. Geurts lichtte het plan Spaargaren toe, een 
alternatief voor de Maeslantkering, bedacht door een groep gepensioneerde ingenieurs. Dit plan 
behelst het afsluiten van de Nieuwe Waterweg met een sluizencomplex, om zo meer veiligheid 
en een grotere zoetwaterbuffer te creëren. Geurts riep de aanwezigen op om mee te denken en 
met aanbevelingen te komen voor het Deltaprogramma.  
 
De tweede spreker van de middag was Richard Jorissen, directeur van het 
Hoogwaterbeschermingsprogramma. Jorissen gaf de aanwezigen een inkijkje in de nieuwe 
opgaven die er liggen op het gebied van waterveiligheid. Vanaf 2017 zullen er nieuwe 
normeringen gelden, waardoor er de komende jaren een nieuw ‘rondje langs de dijken’ zal 
komen: waar moeten dijken versterkt worden en waar niet?  
 
De derde spreker was Ina Kraak, juriste bij de Unie van Waterschappen. Zij vertelde over de 
juridische aspecten van de integratie van de Waterwet in de nieuw te vormen Omgevingswet. 
De gedachte van de Omgevingswet is naast de flexibiliteit, de gedecentraliseerde afweging en 
snellere besluitvoering, dat de Omgevingswet ook integraliteit met zich mee gaat brengen. De 
Waterwet zal grotendeels opgaan in de Omgevingswet, maar de waterveiligheid zal apart in de 
Waterwet blijven. 
 
Een voorbeeld van een integraal proces kwam bij de vierde en laatste spreker ruim aan bod. 
Hans van Dalfsen, projectleider van de gemeente Katwijk, vertelde over de integrale aanpak van 
Katwijk in de aanleg een dijk in de duinen, mét een parkeergarage. De gemeente Katwijk stond 
voor de opgaven om de kustveiligheid te garanderen, de parkeerdruk te verminderen én tegelijk 
de ruimtelijke kwaliteit te behouden. Middels een integrale aanpak is vorig jaar dit prachtige 
project opgeleverd, waarbij alle opgaven konden worden gerealiseerd.  
 
Na de pauze gingen de aanwezigen verder in groepjes om interactief met het thema aan de slag 
te gaan. De groepen kregen een groot vel met de kaart van het zuidwesten van Nederland, 
waarop ze zelf konden aangeven welke oplossingen zij zouden aanbevelen. Het werd al snel 
duidelijk dat dit gemakkelijker gezegd was dan gedaan, vanwege de complexiteit en vele 
(economische) belangen die er zijn. Al met al was het een mooie manier om over deze 
complexe materie te discussiëren.  
 
De deelnemers van de conferentie krijgen de powerpointpresentaties toegestuurd. De CDA 
Bestuurdersvereniging Zuid-Holland kijkt terug op een geslaagde conferentie.  


